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Aanleiding/ overwegingen 
 

Op 12 februari heeft het college via een raadsbrief de raad geïnformeerd over de komst van narei-

zende asielzoekers in het Fletcher Hotel Wolfheze. Op 12 februari is ook het management en perso-

neel van het hotel over dit besluit geïnformeerd. Omdat op 12 februari ‘s middags De Gelderlander 

over het besluit een artikel online heeft gepubliceerd, is ogenschijnlijk ook gelijktijdig via een pers-

bericht het besluit wereldkundig gemaakt. Het besluit zelf, maar met name de communicatie hier-

over heeft veel onrust veroorzaakt, allereerst bij omwonenden maar ook bij de overige inwoners 

van onze gemeente. Ook de fractie van de VVD voelt zich wederom overvallen door het besluit. De 

keuze voor deze wijze van communiceren, via een raadsbrief tijdens de voorjaarsvakantie, vrijwel 

gelijktijdig met de communicatie naar pers en inwoners, begrijpen wij niet.  

Ook het besluit zelf kan ingrijpende gevolgen hebben voor het draagvlak en de gevoelens van onze 

inwoners omtrent het onderwerp opvang asielzoekers. Onze fractie is zich zeer bewust van de op-

vangproblematiek en is van mening dat ook Renkum een bijdrage moet leveren. Wij willen echter 

wel goed, volledig en overzichtelijk geïnformeerd worden, bij voorkeur vooraf. Verder vinden wij 

het van belang dat de inwoners een goed beeld krijgen van de bijdrage van de gemeente Renkum 

in het algemeen. Wij hebben daarom de volgende vragen:  

 

Vragen1 
 

Vraag 1 Waarom heeft het college de raad niet geïnformeerd over het verzoek van het COA van 22 januari 

over opvang nareizende asielzoekers? 
  

Antwoord Besluiten over asielopvang- in dit geval de opvang van nareizende familieleden- zijn een verant-

woordelijkheid én bevoegdheid van het college van burgemeester en wethouders. Het besluit over 

de opvanglocatie van nareizende familieleden is in alle zorgvuldigheid genomen. De raadsleden en 

omwonenden zijn als eerste geïnformeerd over het besluit.  

 

 
1 Formuleer de schriftelijke vragen kort en duidelijk. Het antwoord volgt binnen 30 dagen nadat de vragen zijn 

ingediend bij de griffie. 
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Vraag 2 Waarom wordt de raad gevraagd (per mail via de griffie) de informatie uit de raadsbrief vertrouwe-

lijk te behandelen tot woensdag 14 februari en lezen we dezelfde informatie vervolgens op 12 febru-

ari in de krant? 
  

Antwoord Het verzoek om vertrouwelijkheid is gedaan vanuit zorgvuldigheid: het college wilde eerst de raad-

sleden en omwonenden informeren voordat er openbaarheid zou worden gegeven aan het besluit. 

Juist omdat het niet wenselijk is dat de pers of andere instanties eerder weet hebben van dit besluit 

dan raadsleden en omwonenden. Het was de bedoeling deze volgorde aan te houden, maar de pers 

had inmiddels de beschikking over de informatie. 

 

Vraag 3 Welke afweging maakt het college ten aanzien van het informeren van de raad als het gaat om be-

sluiten over opvang van asielzoekers, statushouders en Oekraïense vluchtelingen? Zowel inhoudelijk 

als qua timing. Wordt gewerkt met een communicatieprotocol?  
  

Antwoord Het college van burgemeester en wethouders is verantwoordelijk, bevoegd én verplicht om asielop-

vang te realiseren. Dit is sinds 1 februari ook zo vastgelegd in de Spreidingswet.  

Besluiten over de Oekraïne-opvang vallen nog steeds onder de Noodwet; hier geldt dat de burge-

meester bevoegd is om besluiten te nemen.  

Huisvesting van statushouders volgt uit de Huisvestingswet 2014; de aan gemeente opgelegde 

taakstelling valt onder de uitvoeringsbevoegdheid van het college van burgemeester en wethouders. 

 

Elk verzoek om opvang is uniek in urgentie, impact en duur en heeft daarom een eigen afweging en 

communicatie-aanpak. Er is dus geen vast protocol. Dat zou ook niet kunnen. Het college maakt bij 

alle besluiten over opvang van Oekraïners en (nareizende) asielzoekers iedere keer opnieuw een 

zorgvuldige afweging. Als het college van oordeel is dat een besluit een grote (maatschappelijke) 

impact heeft op de omgeving, de taakuitvoering en de kosten, zal het college een voorgenomen be-

sluit eerst ter consultatie aan de raadsleden voorleggen voordat het college een definitief besluit 

neemt.  

 

De inhoud van het genomen of nog te nemen besluit bepaalt de timing van de communicatie. De 

richtlijn die het college volgt is dat eerst de raadsleden, vervolgens de omwonenden en daarna de 

pers en eventueel andere belanghebbenden worden geïnformeerd. Dit gaat altijd in goed overleg 

met de communicatieadviseurs. In dit geval was de timing kort op elkaar, soms worden we dan in-

gehaald door de realiteit.  

 

Vraag 4 Kan het college een overzicht opleveren van alle huidige en toekomstige opvanglocaties in onze ge-

meente voor asielzoekers, statushouders en Oekraïense vluchtelingen? Met daarbij de specificatie 

van aantal opvang plekken en hoe lang de locatie die bestemming heeft/houdt? 
  

Antwoord De gemeente heeft vanaf 1 maart 2024 vijf opvanglocaties. 

Voor Oekraïense ontheemden zijn er drie opvanglocaties in Doorwerth en Wolfheze. In Oosterbeek 

zal in de loop van 2024 een nieuwe opvanglocatie worden gerealiseerd. We vangen ongeveer 150 

Oekraïners op in de gemeentelijke opvang. Daarnaast vangen inwoners van de gemeente Renkum 

ook een aantal Oekraïense ontheemden op (particuliere opvang). De taakstelling opgelegd door het 

ministerie van J&V is voor Renkum is 181 plekken. 

 

Asielzoekers worden opgevangen in het AZC in Oosterbeek tot uiterlijk 1 februari 2025. Het COA 

vangt daar ongeveer 100 asielzoekers op. Vanaf 1 maart 2024 vangen we 140 nareizende familiele-

den op in het Fletcher Hotel Wofheze. De taakstelling die volgt uit de Spreidingswet voor de ge-

meente Renkum is 185 (duurzame) opvangplekken. 

 

Statushouders (nieuwe Nederlanders) wonen verspreid in de gemeente Renkum. De gemeente heeft 

een taakstelling voor het huisvesten van statushouders. In 2023 was die taakstelling 70 mensen. 

Voor het eerste half jaar van 2024 is de taakstelling voor Renkum 33 mensen. In Wolfheze woont 

een aantal statushouders tijdelijk in een aantal woningen op het terrein van Pro Persona totdat er 

een passende reguliere woning beschikbaar komt. 
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Vraag 5 Hoe verhoudt het aantal opvangplekken zich tot onze wettelijke en landelijke verplichtingen? In 

hoeverre dragen we ‘ons steentje bij’? 
  

Antwoord                                   Taakstelling   Status         Inschatting per  Toelichting 

                                                      1 mrt 2026  31 dec 2024 

                                                              

Oekraïne opvang              181              150         >200                   

Asielopvang                     185              140           140                     

Huisvesting statushouders  33                  0           ???                  33 is taakstelling jan-jun 2024.   

                                                                                                 Taakstelling jul-dec volgt in juni. 

.                                                              

  

We werken aan de realisatie van een nieuwe opvanglocatie. Op het moment dat deze (in 2024)  

gereed is, voldoet Renkum aan haar taakstelling voor wat betreft de opvang van Oekraïners. 

Hoewel we in totaal 240 (nareizende) asielzoekers opvangen in twee locaties telt volgens de Sprei-

dingswet alleen de opvanglocatie voor 140 nareizigers tot en met 2025 mee voor de taakstelling. 

We zoeken daarom naar mogelijkheden voor een (duurzame) opvanglocatie in de gemeente.  

Wij hebben dit jaar nog geen passende woning aan nieuwe statushouders kunnen aanbieden. We 

hebben hier een forse opgave om passende huisvesting voor alleengaanden (met nareizigers) te 

realiseren. Samen met de corporatie onderzoeken we mogelijkheden zoals deelwonen, doorstroom-

woningen en aanpassen van woningen voor grote gezinnen.  

 

Vraag 6 Vangt onze gemeente in relatie tot de omliggende gemeenten meer of minder asielzoekers, status-

houders en Oekraïense vluchtelingen op (procentueel)?   
  

Antwoord Iedere gemeente heeft een taakstelling gerelateerd aan het aantal inwoners (Oekraïne-opvang) , 

het aantal inwoners en een zogenaamde welvaartsscore (asielopvang). De taakstelling voor huis-

vesting van statushouders is ook gerelateerd aan het aantal inwoners. Een vergelijk is lastig te ma-

ken. Wel is duidelijk dat alle gemeenten een forse uitdaging hebben om de invulling te geven aan 

hun verantwoordelijkheid. De regiogemeenten hebben afgesproken dat ze met elkaar hun uiterste 

best doen om te kunnen voldoen aan de taakstellingen. De provincie moet hiervoor ook een plan 

van aanpak bij het Rijk indienen. We trekken hierin als regio dus gezamenlijk op en kijken naar mo-

gelijkheden om elkaar te helpen.  

 


